
PROTOKÓŁ NR XL/17  

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 27 czerwca 2017 r. 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zgodnie z listą obecności w sesji 

uczestniczy 13 radnych, zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Zebrani na sesji uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego ks. Jana Hruszowca – Honorowego 

Obywatela Gminy Kostomłoty. 

  

Zanim przejdziemy do porządku obrad dzisiejszej sesji, witam na dzisiejszej sesji radnych 

gminnych, pana wójta, pana sekretarza, pana skarbnika, pana radnego powiatowego 

Kazimierza Bubę, państwa sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz 

wszystkich obecnych na dzisiejszej sesji.   

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś uwagi do porządku  

obrad?  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Prosiłbym bardzo o wprowadzenie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 

To jest to 10 tys., które mieliśmy  w planie budżetowym.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Po pkt 15 punkt, który pan wójt 

zaproponował. 

 

Janina Gawlik – Na Komisji Budżetowej padł wniosek o wycofanie projektu uchwały w 

sprawie nadania nazwy ulicy. Proszę, żeby nie wycofywać i uzupełnić tą uchwałę o nazwę 

Przemysłowa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Najpierw przyjmiemy zmianę 

zaproponowaną przez pana wójta. Kto z radnych jest za wprowadzeniem do porządku 

dzisiejszej sesji uchwały w sprawie udzielenia dotacji w Ramułtowicach? 

kto jest za – 13 głosy 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Kto jest za przyjęciem porządku z wprowadzoną zmianą?   

kto jest za – 13 głosy 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 30.05.2017 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. „15 minut dla wyborców”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności „Studium  uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Kostomłoty”.   

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru położonego w obrębie 

Szymanowice. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Kostomłoty dla obszaru położonego w obrębie Samsonowice. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2017 r. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kostomłoty.  

12.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Kostomłoty na lata 2017-20120 z perspektywą do 2024.  

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zasady rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy 

obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 

wymiarze godzin w jednostkach oświatowych dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Kostomłoty. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Jakubkowice części 

budynku gospodarczego o pow. użytkowej 175,20 m 2  oraz część nieruchomości 

gruntowej oznaczonej nr 142/19 obręb Jakubkowice o pow. 424 m 2  

z przeznaczeniem na dojazd do budynku gospodarczego.  

16.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 

św. Anny w Ramułtowicach. 

17.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

18.  Wnioski i zapytania. 

19.  Sprawy bieżące. 

20.  Zakończenie obrad XL sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwagi nie wpłynęły. Kto z radnych jest 

za przyjęciem protokołu w przedłożonej wersji, proszę o podniesienie ręki: 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  

od dnia 20.05.2017 r. do dnia 19.06.2017 r.  

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Przeprowadzenie przetargu na sprzedaż działek na osiedlu Zacisze w 

Kostomłotach (sprzedano działkę o pow. 0,10 ha). 

3. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2017 r. 

- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargów na zadania: 

„Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Osiek” oraz 

„Przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Kostomłoty”  

- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości w 

Kostomłotach (działki pod zabudowę mieszkaniową) 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę (1. dz. nr 18 o pow. 

0,75 ha obręb Wilków Średzki - przeznaczenie: cel rolniczy; 2. dz. nr 59/2 o pow. 

0,5298 ha obręb Szymanowice - przeznaczenie: cel rolniczy; 3. część dz. nr 350/1, 

350/3, 350/4 o łącznej pow. 0,17 ha obręb Kostomłoty - przeznaczenie: cel rolniczy) 

- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargów na zadanie: 

„Budowa oświetlenia ulicznego na terenie gminy Kostomłoty” 

4. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 wycinki drzew – 1 

 nadania numerów porządkowych – 2 
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 podziału nieruchomości – 2 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 5. 

 

 

 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  

w okresie od 18.05.2017r. do 12.06.2017r. 

 

 

Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 23 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

24, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
8 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
16 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 3,  z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne = 3 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 1 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =1, z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =1 

4. 

          Decyzje w sprawie zwrotu podatku 

akcyzowego  

          zawartego w cenie oleju napędowego 

Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 

                                                                                                                 Pozytywne=0 

Ponadto chciałem poinformować, że w tej chwili są bardzo duże trudności z pozyskaniem 

wykonawców dróg. Na Osiek ogłaszaliśmy dwa razy przetarg i nikt się nie zgłosił. Nie ma 

żadnych zapytań. W związku z tym, trzeci raz nie ma sensu ogłaszać. To zadanie powinno 

przejść na następny rok. Zobaczymy jak sprawy budżetowe. Wcześniej rozmawialiśmy na 

komisji, na przyszły rok. Czekamy też – kwestia Ramułtowic. Dokumentację mamy i 

czekamy jeszcze na podpisanie umowy z urzędem marszałkowskim. Też będą problemy, 

ponieważ nie ma firm drogowych, które by chciały inwestować. Wystąpimy do urzędu 

marszałkowskiego, żeby pieniądze, które mamy przeznaczone i podpiszemy tą umowę na 

ten rok, jeśli chodzi o Ramułtowice, żeby te pieniądze (zapewnienie) przeszły na 

następny rok, ponieważ mamy dokumenty, w związku z tym, że nie ma wykonawcy. 

Także na inwestycje ogłosiliśmy już drugi przetarg, jeżeli chodzi o drogę wewnętrzną w 

Kostomłotach (w szkole), ponieważ jeden zgłosił się wykonawca, ale za wysoka cena. 

Przewyższała bardzo dużo kosztorysowo. Będziemy ogłaszali drugi przetarg z 
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wykonaniem no niestety, ale do 31 listopada, żeby pozyskać wykonawcę. Jest po prostu 

ciężka sytuacja firm drogowych tzn. nie ma na rynku firm budowlanych. Mieliśmy 

problemy także z Piersnem, jeśli chodzi o malowanie sali gimnastycznej. Pierwsze 

zapytanie ceny - zgłosili się oferenci, którzy zaproponowali: jeden zaproponował 

dwukrotną cenę kosztorysową, a drugi trzy czy cztero krotnie, ponieważ zobaczyli, że na 

rynku nie ma firm i zaczynają wysokie ceny serwować. Ogłosiliśmy też przetarg na 

powierzchniowe skrapianie. W sumie 190 tys. przeznaczyliśmy. Ogłosiliśmy przetarg na 

Paździorno-Piotrowice. Też jedna firma nam sie zgłosiła, była za wysoka cena. Ogłosiliśmy 

teraz drugi przetarg.  Już dyskutowaliśmy na ten temat ze starostą i ogłosiliśmy przetarg 

na drogę Piotrowice-Paździorno, a także Szymanowice, żeby w tej sumie się zmieścić – 

Szymanowice, Świdnica Polska. Tam  w sumie mamy w budżecie 170 tys. łącznie. Tak to 

wygląda. Jeżeli chodzi o następne przetargi, ogłosiliśmy przetarg także na dowóz dzieci. 

Firma wygrała PKS Wołów, który w tym roku woził. Niestety wycofał się z przetargu. 

Druga firma  to Polbus w kolejności. Jest o niedużą sumę droższa i będzie wybór drugiej 

firmy. Chciałem państwu przedstawić tak sytuację, jak to wygląda. Mamy problem w SP 

Kostomłoty, gdzie planowaliśmy w wakacje przebudować szatnię. Jeżeli nie uda nam się 

firmy pozyskać budowlanej, która by to zrobiła, to pani dyrektor Łapa przynajmniej okna 

powymieniałaby. Po prostu rynek jest jaki jest w tej chwili. Obawiam się, żeby nie było to 

co w roku 2007-2008, że powstanie bardzo dużo firm nietypowych, że jak ktoś miał 

kielnię to już był murarzem i startował, a ktoś miał śrubokręt to był elektrykiem. 

Pamiętacie fachowców nam się namnożyło i były problemy. Ogłaszamy na nowo 

przetargi. Po prostu sytuacja jest jaka jest. Chciałem jeszcze poinformować państwa, że 

myśmy dyskutowali z szanowną radą na komisjach odnośnie śmieci, w związku z tą nową 

ustawą. Ja mam nadzieję, że tą ustawę przesuną jeszcze w czasie, ale niestety musimy 

się do tego przymierzać, ponieważ trzeba będzie nową uchwałę odnośnie utrzymania 

czystości i porządku podjąć na terenie gminy. Zgodnie z nową ustawą musimy zwiększyć 

segregację. To co musimy to papier, czyli tutaj utrzymujemy te dwa systemy, gdzie 

mamy pierwsze zmieszane, drugie – mamy metale i plastiki. Jeśli chodzi o papier to będą 

wystawione duże zbiorniki w poszczególnych miejscowościach tzw. gniazda, które przepis 

dopuszcza i jest wyjaśnienie Ministerstwa Ochrony Środowiska, a także pana wojewody, 

który przysłał nam te pisma, że nie musi być w każdym gospodarstwie, tylko będą 

gniazda. Ustalimy z sołtysami, ile tych gniazd. Gniazda mamy w tej chwili na szkło. Szkło 

w dalszym ciągu będzie w ten sam sposób zbierane. Natomiast zostaje nam jako piąte 

bio, czyli trawy, gałęzie, coś w tym rodzaju. Teraz wystąpimy z deklaracjami i tu będę 

prosić sołtysów. Opracowujemy deklarację, ilu mieszkańców naszej gminy będzie 

korzystać z tzw. przydomowych kompostowników, i ile osób będzie chciało oddawać bio. 

To będzie się wiązało z tym, że występując do przetargu my musimy określić. Mamy 

umowę do końca roku i musimy określić. Wiadomo, że tak jak w tej chwili szkło, papier, 

bio będzie odbierane raz w miesiącu, natomiast suche i zmieszane, tak jak w tej chwili, 

co 2 tygodnie. Następna rzecz. Chciałem państwa poinformować, że bio, czyli trawa, tyle 

samo kosztuje za utylizację, czyli składanie na ten kompostownik, co za zmieszane. 

Firmy, które mają ten kompostownik, tzw. sieciowy, a na Dolnym Śląsku chciałem 

państwu powiedzieć, że jest jeden tylko we Wrocławiu, czyli z  całego Dolnego Śląska, w 

zależności gdzie to jest przetwarzanie, trzeba będzie wozić do Wrocławia. Ponadto 

chciałem państwa jeszcze poinformować, że w tej chwili firmy, które przetwarzają śmieci, 

za składowanie, czyli za składowanie tego, co nie odzyskuje się, czyli w tej chwili to jest 

w Polsce średnio na poziomie 26% odzyskuje się, za pozostałe, firmy które to zbierają 

płacą w tym roku do budżetu (urzędu marszałkowskiego) 120 zł za tonę. W przyszłym 

roku 170 zł, rok 2019 – 270 zł za składowanie, czyli budżet państwa będzie zabierał 

pieniądze od podatników, no bo automatycznie, jak składowanie jest drożej to będą 

droższe śmieci. Tutaj idzie w tym kierunku. Tak jak niektórzy mówią to jest trochę tak 

dołożenie społeczeństwu. I tak pokrótce to wygląda.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję w tym punkcie.  

 

Waldemar Sudoł – Ja się chciałem zapytać panie wójcie, jak to będzie z bio? 



  5 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja myślę, że zarówno sołtysi jak i radni 

będziemy dyskutować na ten temat, bo ja rozumiem, że musi być cykl uchwał 

odpadowych, ale wcześniej musi być dyskusja,  w jakim kierunku idziemy. Proszę panie 

wójcie. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – W tej chwili w ustawie jest tak, że bio ma być odbierane. 

Natomiast w tej chwili mamy informację z Ministerstwa Ochrony Środowiska, bo 

uchwalając tą ustawę zapomnieli, że istnieje wieś, że może być kompostownik. Ustawę 

uchwalili dla miasta, bo w bloku nie ma kompostownika. Natomiast w tej chwili idą w 

kierunku kompostowników. I teraz my musimy mieć deklarację, że np. mamy chyba 2450 

odbiorców, czyli odbieramy od nich, zarejestrowanych miejsc, i teraz może się okazać, że 

np. będzie 100 osób, że tylko pobiorą, resztę będzie na kompostownik. Ja sobie nie 

wyobrażam, że koszę u siebie w ogrodzie trawę i ja mam to dać do worków, nie mam 

prawo dać na kompostownik. Przepraszam, to jest moja trawa. Kto będzie moją trawą 

rządzić; to jest moja trawa. Ale tak ustawodawca wyszedł, że nie ma nic do gadania, ale 

to spokojnie. Już pracują nad tym. I teraz jest prośba do państwa. Jak te ankiety 

rozdamy i będą deklaracje poszczególnych mieszkańców, czyli budynków to jest wybór. 

Deklaruję, czy na kompostownik, czy na odbiór. Jeżeli będzie dużo odbiorów bio to 

automatycznie jest większy koszt. Na bio będą worki. Nie będzie żadnych pojemników 

tylko worki, bo zgodnie z ustawą w ogóle nie muszą być pojemniki, tylko mogą być worki. 

Natomiast my chcemy to, co mamy. Dwa pojemniki utrzymać i na papier w 

miejscowościach będziemy mieli, plus na szkło mamy, i worki na bio. Wówczas mamy te 

pięć punktów, które wynikają z ustawy. Kwestia bio to jest coś w rodzaju tak jak z 

gruzem. My możemy uchwałą rady ograniczyć od jednego odbiorcy, ile litrów miesięcznie. 

Tak jak ograniczaliśmy gruz itd. Trzeba się zastanowić nad jednym, czy tak, jak jest w 

niektórych gminach aktualnie. Tam, gdzie jest bio zbierane to jest tak. Dwa worki 120 l, 

natomiast w uchwale jest, że następne worki, za każdy worek jest dodatkowa opłata i 

firma zbierająca sobie wpisuje nr domu w danej miejscowości, i wtenczas się nalicza 

dodatkową. Albo przyjąć, że mamy PSZOK i odbieramy dwa worki 120 l, a resztę proszę 

dostarczyć do Kostomłot do PSZOK-u. Przedyskutujemy. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - My jeszcze o tym będziemy dyskutować. Jest wiele 

szczegółów, chociażby z tymi gniazdami, gdzie istnieje duże prawdopodobieństwo, że w 

tych gniazdach będzie wszystko, tak samo jak w pojemnikach ze szkłem.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja z szanownymi radnymi będę dyskutował, ale po prostu 

korzystając  z tego, że na sesji są sołtysi prawie wszyscy, też chciałem poinformować jak 

to przypuszczalnie by wyglądało. Będzie jeszcze uchwała rady. Takie „podstawówki” też 

są ważne, które będą wpływały na koszty wywozu śmieci.  Dlatego nie mówimy o cenach, 

że będzie wzrastało, czy coś w tym rodzaju. Mamy możliwość, nie ma problemu, jeśli 

chodzi o środki finansowe, jeśli chodzi o zakup dodatkowych pojemników na makulaturę. 

Jak trzeba ewentualnie, jak by państwo mieli taki wniosek, że na szkło trzeba dostawić, 

my mamy rezerwowe, to wszystko. Dostarczymy, nie ma żadnego problemu. I później 

worki też zakupimy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tak jak powiedział pan wójt. Myślę, że  

będziemy na ten temat debatowali. Dotychczas mieliśmy kompostowniki, mamy 

kompostowniki i warto je utrzymać, bo myślę, że przy szacowaniu wartości zamówienia 

do przetargu będzie się brało te potencjalne właśnie przekazywanie do zakładu odpady 

biodegradowalne. Natomiast im mniej, tym szacunek będzie niższy, bo ten wykonawca 

szacując swoją cenę będzie brał pod uwagę, ile potencjalnie może odebrać tych odpadów 

bio. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Zamykam ten punkt porządku obrad. 

 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych, zamykam ten punkt obrad. 

(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
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Ad.6. 

Józef Osowski – Chciałem zapytać odnośnie wody nie tylko w naszej miejscowości, ale nie 

tylko w naszej, bo SUW w Wilkowie. Jest kilka miejscowości, które korzystają z tej wody. 

Teraz w ostatnich miesiącach były napełniane baseny, był duży pobór wody i widać, jak 

na dnie basenu jest ciemny osad, i nie to, że na jednej posesji, tylko wszędzie to jest.  

Jest woda bardzo brudna. Ponadto filtry, które są instalowane w gospodarstwie domowym 

są po tygodniu, po dwóch już zabrudzone, do wymiany. Wczoraj była awaria. Po każdej 

awarii woda jest już bardzo brudna. Godzinę, dwie leci czarna, po pewnym czasie już się  

uspokoi. Ta z SUW w Wilkowie jest nam obiecywana już od kilkunastu lat. Chciałem się 

zapytać, kiedy będzie zrobiona, i czy my za brudną wodę mamy płacić tyle co za czystą, 

bo cena wody w gminie jest taka sama, a my mamy brudną wodę, a inni czystą. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja w piątek byłem u pani dyrektor sanepidu. Nie 

informowała mnie, że jakieś problemy są z wodą na terenie gminy, czy niezdatna jest 

woda na terenie gminy Kostomłoty. Także dwa tygodnie temu dostałem ileś analiz 

(wszystkie składniki SUW) ….. Awaria następuje. To jest samoczynnie i trzeba wymienić 

coś itd. Czasem ona leci brudniejsza. Jeśli chodzi o filtry, to proszę sobie wyobrazić, że 

nawet jeśli nowa SUW będzie w Wilkowie, to i tak filtry będą się brudzić, bo to jest 

kwestia tego – nowa stacja i trzeba by było wszystkie rurociągi wymienić, ażeby woda 

była czysta, jak mi kiedyś ktoś mówił, idealna, to rurociągi powinny być wymienione co 5 

lat. Nie ma takiej możliwości, ponieważ zawsze jakiś osad, a szczególnie z chwilą, jak 

zabraknie wody w rurociągu, jest pewien zastój i wtedy spuszcza się wodę, i to zaczyna 

ruszać do osadu. I dlatego taka leci woda, my nic nie zrobimy. Trzeba spuścić. Nie 

wyobrażam sobie, że 2.500 mieszkańców, które Wilków obsługuje, będziemy stać, ile 

litrów brudnej wody, żeby obniżyć cenę.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie widzę chętnych do zabrania głosu, 

więc zamykam ten punkt obrad.  

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

aktualności „Studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Kostomłoty”.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Oświaty na dzisiejszym 

posiedzeniu. Otwieram dyskusję. Na komisji padły dwa wnioski odnośnie uaktualnienia 

treści na str. 3 i 9, 38, 39 i w załączniku tabelarycznym zmieniamy, skreślamy miejscowy 

plan, który przyjęliśmy na poprzedniej sesji. Czy są jeszcze chętni do zabrania głosu? Nie 

widzę, więc zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru 

położonego w obrębie Szymanowice. 

 

Janina Gawlik – Wnoszę o nieodczytywanie uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jest sprzeciw? Nie widzę. Projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Oświaty na dzisiejszym posiedzeniu. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z 
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radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru położonego w 

obrębie Samsonowice. Czy jest sprzeciw w zakresie nieodczytywania treści uchwały? Nie 

widzę. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Oświaty na dzisiejszym posiedzeniu. Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Oświaty na dzisiejszym 

posiedzeniu. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Oświaty na dzisiejszym 

posiedzeniu. Otwieram dyskusję.  

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Chciałam uzasadnić, dlaczego ja będę głosować 

przeciw na dziś, bo właśnie w tej wpf jest wycofane przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa 

SUW Wilków Średzki” z powodu braku ……….i dofinansowania zadania. Jakkolwiek 

rozumiem powody i utrzymanie pewnych wskaźników itd., jednak dyskutowaliśmy na 

Komisji Budżetowej dosyć intensywnie i wysłuchaliśmy wystąpienia pana sołtysa z 

Lisowic. Jest to problem istotny. Dwa powody podam. Pierwszy taki, że dotyczy 

olbrzymiej ilości bym powiedziała stosunkowo mieszkańców naszej gminy, a po drugie 

dotyczy problemu najwyższej wagi, ponieważ jest to chyba zaspokojenie pierwszej 

potrzeby i przypomnę, że przepisy prawa mówią o tym, że gmina zapewnia wodę dobrej 

jakości, a to że pani dyrektor sanepidu nie podnosi w tym momencie jakichś alarmów na 

temat jakości wody w Lisowicach i okolicach, bo to dotyczy innych wsi również, to nie 

znaczy, że ona jest dobrej jakości. Tak jak tutaj powiedział pan sołtys, wystarczy napuścić 

do jakiegokolwiek naczynia, żeby widzieć osad, jak ona wygląda wzrokowo nawet, nie 

mówiąc o tych filtrach, i o tym, że jeżeli my zakładamy filtry, i nie dość, że my ponosimy 

koszty tych filtrów, to koszt jest też tak, że żeby uzyskać 1 l wody po przefiltrowaniu to 

zużywamy dużo więcej m3 wody ogólnie w trakcie miesiąca czy dwóch miesięcy za które 

płacimy. Jest to naprawdę bardzo istotne i dlatego wnoszę, żebyśmy w najbliższym 

możliwym terminie się spotkali i uzgodnili,  w jakim stopniu jesteśmy robić to ze środków 

własnych tą SUW w Wilkowie Średzkim. Oczywiście przy konsultacji bieżącej z panem 

skarbnikiem, jak to można rozłożyć i robić ten SUW, bo jest to naprawdę, mam wrażenie, 

że inwestycja nr 1 w tym momencie dla gminy.  

 

Janina Gawlik – Ja tu poprę koleżankę w zakresie tej wody w Wilkowie Średzkim. Na 

komisji żeśmy panie wójcie rozmawiali o przesunięciu, czy rozpatrzeniu tego pilnego 
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zadania w roku przyszłym, tak żebyśmy to zadanie zrealizowali. Natomiast z chwilą 

wyjaśnienia dzisiaj to tak zrozumiałam, że nic nie będziemy robić, bo woda jest dobra i 

przecudowna, nie ma potrzeby. Natomiast, mimo że ja poprę te zmiany w wpf, od tego 

tez zależy w dużym stopniu opinia RIO, mam nadzieję, że tu skarbnik nam rzetelnie 

informacje przedstawia, że powinniśmy to po prostu skorygować, niemniej jednak we 

wrześniu będziemy generalnie przykładać się do prognozy finansowej i ustawiać zadania 

te, które są najpilniejsze dla gminy. Zawsze byliśmy informowani o coli występującej w 

wodzie i nie było chyba miesiąca, żeby ta cola się nie pojawiała, gdzie w chwili obecnej 

nie mamy takich informacji. Może po prostu już tej coli nie ma. Trzeba ocenić tą wodę i tą 

wodę pić. Natomiast, pomimo że będę za podjęciem tej wpf, niemniej jednak we wrześniu 

pilnie musimy usiąść nad zadaniami, ustawić wszystkie zadania w miarę możliwości, od 

tych, które są najpilniejsze.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie jest prawdą, że woda jest niedobra. Wszystkie 

badania sanepidu wskazują, wszystkie wskaźniki nigdzie się nie przekracza. Ja się 

opieram na badaniach. To, że jest czasem, to nie tylko dotyczy to SUW Wilkowa, bo np. 

jest awaria gdzieś indziej i też występują pewne rzeczy. I to jest czy w Środzie Śląskiej, 

czy w Miękini, to występuje. Natomiast ja się opieram na badaniach. Ostatnie badania 

przez długi okres na terenie gminy nie wykazały żadnego przekroczenia, to co powinno 

być w wodzie, czy coli, czy żelaza, czy innych rzeczy, innych wskaźników, bo jest od do. 

Natomiast, jeśli chodzi o SUW w Wilkowie, tutaj się zgadzam z panią radną, że to jest 

praktycznie priorytet, bo tam około 2500 mamy mieszkańców, a ponadto mamy nadzieję, 

że przyszłościowo tamten teren będzie rozbudowany. M.in. planujemy np. w 

Siemidrożycach przepompownię to już zakładamy, że zwiększy się nam na tamtym 

terenie 1400 mieszkańców, żeby dobrać już parametry do tej przepompowni, też dotyczy 

Wilkowa, żeby nie była taka sytuacja, że państwo jako mieszkańcy do studzienki od 

budynku, czyli do sieci ścieki odprowadzacie 160, bo taka jest norma, a cały rurociąg na 

długości 15 km jest tylko setka. To też są absurdy, które zostały kiedyś zrobione.      

 

Janina Gawlik – Ja podtrzymuję swoje stanowisko, jeżeli chodzi o wodę. Na pewno 

będziemy dyskutować. Natomiast chciałabym zwrócić jedną uwagę, bo …….. 

przepompownię w Siemidrożycach, jeżeli chodzi o ścieki, nie wiem, jaki to będzie miało 

wpływ, ale my, tu pan sołtys z Piotrowic jest, odczuwamy w Piotrowicach ścieki z 

Siemidrożyc. A zwłaszcza tutaj na początku wsi. Nie wiem, czy te przepompownie nie 

powodują to, że pod ciśnieniem wybija się odór, fetor. W sklepie na początku u pana 

Gromali nie idzie wysiedzieć, wejść nawet, tak strasznie śmierdzi. Trzeba zwrócić uwagę 

przy tych przepompowniach, czy wymuszanie, przerzucanie tych ścieków nie powoduje 

tych smrodów, bo naprawdę nie do wytrzymania. Osobiście tam chodzę i jest moment, 

zresztą pana sołtys może to potwierdzić, ma to samo w domu. I bardzo bym prosiła panie 

wójcie, żeby pan zwrócił uwagę, bo naprawdę Piotrowice powinny grzmieć już od tych 

smrodów.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na dzisiejszych połączonych komisjach  

długo dyskutowaliśmy na temat SUW. Były argumenty przedstawiane zarówno jeśli 

chodzi o wskaźnikowe dane, jeśli chodzi o te merytoryczne i nad ta sprawą będziemy 

siadali jeszcze. Będziemy dyskutowali w kontekście przyszłorocznego budżetu. Sprawa 

jest niezakończona, ona jest w toku. Ciąg dalszy dyskusji. 

 

Rafał Hossa – Ja tylko odniosę się, aby przybliżyć, dlaczego to zadanie zostało wycofane. 

Zadanie p.n. „Budowa SUW Wilków Średzki” zostało naniesione do wpf z 

dofinansowaniem, jakie było przewidywane na dzień składania wniosku. Na dzień 

dzisiejszy wiemy już, że tego dofinansowania nie otrzymamy, wobec tego w ogóle 

zmienia się już proces finansowania tego zadania. I dlatego zostało to wycofane. Ja nie 

widzę przeszkód, żebyż zadanie wprowadzić, ale musimy też o tym pomyśleć, że zmieni 

się całkowicie sposób finansowania tego zadania. Nie będzie dofinansowania, bo nie jest 

to możliwe, wobec tego musimy pomyśleć albo o rozłożeniu na więcej lat, albo inny 

sposób. Wycofanie tego zadania na dzień dzisiejszy nie oznacza, że ono nie będzie 



  9 

realizowane.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 

Nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 9 głosów  

  kto jest przeciw – 2 głosy 

kto się wstrzymał – 2 głosy 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad.12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Oświaty na dzisiejszym 

posiedzeniu. Otwieram dyskusję, nie widzę chętnych, zamykam dyskusję. Kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów  

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

zasady rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin w jednostkach oświatowych dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Kostomłoty. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały również uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Oświaty na 

dzisiejszym posiedzeniu. Otwieram dyskusję, nie widzę chętnych, zamykam dyskusję. 

Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 12 głosów  

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję, nie widzę chętnych, 

zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów  

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie zawartej na czas 

oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Jakubkowice części budynku gospodarczego o pow. 

użytkowej 175,20 m 2  oraz część nieruchomości gruntowej oznaczonej nr 142/19 obręb 

Jakubkowice o pow. 424 m 2  z przeznaczeniem na dojazd do budynku gospodarczego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję, nie widzę chętnych, 

zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów  



  10 

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 

 

Ad.16. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję, nie widzę chętnych, 

zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów  

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 

 

Ad.17. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na poprzedniej sesji wnioski złożyli: 

pan Marian Fita – odpowiedź uzyskał. 

 

Marian Fita – Nie satysfakcjonującą. Rozwiniemy temat. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejne zapytanie pani Małgorzata 

Pieszczoch-Śmidoda - odpowiedź uzyskała. Pan Iwo Iwaszków odpowiedź uzyskał. Pani 

radna Janina Gawlik odpowiedź otrzymała. Pan Jan Szwedo również. Również wniosek 

pana Kazimierz Buby został przekazany do realizacji w UG i do podmiotów zewnętrznych. 

 

Ad.18. 

Janina Gawlik – Ja otrzymałam odpowiedź, jeżeli chodzi o przyłącza wodociąg Paździorno-

Godków i do Osieczyny. Dziękuję za odpowiedź. Myślę, że mogę się tą odpowiedzią 

posługiwać, bo jest pan podpisany. Chciałam tylko dopytać się, bo jesteśmy w sporze z 

panem Pisarkiem (radna odczytała odpowiedź wójta na wniosek: „W zakresie zmiany 

średnicy spornej sieci wodociągowej, zwróciliśmy się z zapytaniem do projektanta o 

zajęcie stanowiska w tym zakresie. Projektant przed odbywającą się w dniu 30 maj 2017 

r. sesją rady Gminy, wyraził pozytywna opinię w zakresie zmniejszenia średnicy rurociągu 

do Osieczyny. Jednakże wskazał, że winna to być decyzja Inwestora, czyli Gminy 

Kostomłoty i obarczona jest pewnymi konsekwencjami. Realizując przedmiotową się z 

zastosowaniem rur o sugerowanej średnicy 50 mm – tracimy możliwość zainstalowania 

hydrantu przeciwpożarowego w przysiółku Osieczyna. Dodatkowo wskazuje się, że 

przedmiotowa sieć przy realizacji większą średnicą, mogłaby w przyszłości posłużyć, jako 

zaczątek do połączenia sieci wodociągowych w pierścień przez strefę aktywności 

gospodarczej. Realizując sieć do Osieczyny średnicą 50 mm tracimy bezpowrotnie tę 

możliwość””). I moje pytanie. Czy dobrze zrozumiałam, czy pan Ryszard dobrze 

zrozumiał. Czy będziemy ciągnąć 50 czy 100 mm? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Na sesji poprzedniej pan radny Pisarek zwrócił uwagę, że 

100 czy 90 do tylu mieszkańców to jest niezasadne. W związku z wnioskiem pana 

radnego wystąpiliśmy z zapytaniem do projektanta. Projektant nam odpisał dwudziestego 

któregoś, że jest taka możliwość w związku z taką i taką ilością mieszkańców, że to jest 

przysiółek, i że może być sieć jako 50. W związku z tym, przedstawił nam także 

kalkulację, jak jest różnica na cenie itd. Też kosztorys wykonał, bo poprosiliśmy pana, 

który opracowywał dokumentację, żeby nam to wszystko wyliczył. Doszliśmy do wniosku, 

że 50. Dyskusja była na Komisji Porządku. Komisja i ja mówimy, że nie ma sprawy, 

robimy to 50, ponieważ jest to dużo mniejszy koszt. Natomiast przyszłościowo trudno 

powiedzieć, czy ona by była, jak byśmy dali większą, wykorzystana czy niewykorzystana. 

W tym piśmie są zawarte takie ewentualności.  Natomiast jest ustalone, że robimy 50.  

 

Janina Gawlik – Jeszcze dopytam się, ile z tego tytułu zaoszczędzimy? 
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli pani radna pozwoli, ja jutro rano przedzwonię, bo nie 

chcę strzelać sumy. 

 

Ryszard Pisarek – Panie wójcie ponieważ powiedziałem już koleżance radnej, tylko 

prosiłbym o taką jedną rzecz, żeby była taka formalność, bo tak na budowach jest, żeby 

projektant wyraził zgodę, żeby parafkę na dokumentacji postawił.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jest. 

 

Ryszard Pisarek – Wszystko zrobione? 

  

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tak.  

 

Ryszard Pisarek – Muszę państwu powiedzieć szczerze, że mimo, że projektant 

projektuje, ale to wszystko zależy od inwestora. Inwestor decyduje, bo inwestor …. 

prowadzącym tej inwestycji. Dlatego właśnie podziękowania panie wójcie temu 

projektantowi, że przychylił się do tego, bo mógł  nie przychylić się. Niektórzy projektanci 

się usztywniają i nie zmieniają projektu, i tak ma być jak jest w projekcie. Dziękuję panie 

wójcie za pana interwencję i dziękuję całej służbie technicznej. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja nie dziękuję za odpowiedź, ale za to, że szybko 

zostały wycięte pobocza, bo chyba w ciągu 3 dni. Mam dwie uwagi. Pierwsza taka, żeby 

to ponawiać, bo to rośnie jak szalone. Po drugie, ja rozumiem, że to nie pan wójt będzie 

jeździł, bo to chyba jakaś firma zewnętrzna, żeby pracownik odpowiedni przejechał i 

zobaczył, jak to jest zrobione, bo miejscami było bardzo, bardzo niechlujnie zrobione. 

Zostawały rzędy wąsów długich. Nie było to wykonane ….. Ja będę sprawdzała. Uwrażliwić 

odpowiedzialnych za to pracowników, że można od czasu do czasu przejechać i 

skontrolować, jak jest zrobiona praca, za którą zostało zapłacone. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Myśmy ogłosili, bo to w zasadzie nieduża kwota, na całej 

gminie w sumie za koszenie 8.500 zł. Jedna firma nam się zgłosiła z kosiarką rotacyjną. 

Te …. są dokładniejsze itd. Rynek jest jaki jest, natomiast wszyscy mówią, kosimy w 

lipcu, czy w sierpniu, bo u siebie najpierw robią te firmy, które mają. Objeżdżamy drogi. 

W jednym miejscu jest lepiej, w drugim gorzej. Po prostu wybór jest trudny.  

 

Iwo Iwaszków – Panie wójcie ja chciałem podziękować za szybką reakcję, jeżeli chodzi o 

to nieszczęsne drzewo, które rośnie w dalszym ciągu i zaśmieca. Niestety będzie niszczyć 

nawierzchnię. Niestety decyzja starostwa jest odmowna. Ja nie będę prosił pana wójta o 

odwołanie się od decyzji, bo to nie ma sensu. Decyzja zapadła. Ale jednak chciałby prosić 

pana wójta o to, co możemy zrobić, o wycięcie tej gałęzi, żeby pozwolenie pan wójt wydał 

i o skorygowanie tej korony, po prostu przycięcie tej korony, żeby bezpośrednio chociaż 

nie padały odchody ptasie na nawierzchnie. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Myśmy już na etapie wcześniejszym rozmawiali, jak 

budowaliśmy, że gałąź można. 

 

Iwo Iwaszków – Koronę przyciąć też możemy, bo starosta wydał na to pozwolenie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przyciąć można. Poza okresem 

ochronnym, jeśli chodzi o ptaki. 

 

Grzegorz Żerelik – W nawiązaniu do zebrania wiejskiego w Samborzu chciałbym dostać 

informację, co z frezowiną, tłuczniem, który nam pan obiecał, mieszkańcom na drogę 

polną w centrum wsi. Na zebraniu wiejskim był poruszany temat studzienek na drodze 

powiatowej, które są zamulone. To było zgłaszane kilka razy, nie ma odzewu i nie są w 

dalszym ciągu udrożnione. Trzeci sprawa to chodziło o słup na środku działki, gdzie jest 
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plac zabaw. Czy coś wiadomo, czy sprawa ruszyła? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja rozmawiałem z wicestarostą na temat studzienek, żeby 

je wyczyścić. Natomiast frezowany na pewno nie obiecałem, bo frezowany my nie mamy 

jako gmina. Na pewno nie obiecałem. Jeśli chodzi o tłuczeń to mówiłem, że jedną 

patelnię. Niech przedzwoni pan do pana Kocielskiego. Nie ma sprawy, tą jedną wywrotkę, 

którą obiecałem. Natomiast, jeśli chodzi o słup z tym, że to będzie na koszt gminy, 

ponieważ Tauron nam odpisał, że ich to jakby nie interesuje. Oni mają sieć ustaloną. 

Wystąpiliśmy do Tauronu, żeby nam przedstawili kosztorysowo i możliwość, by usadowić 

na końcu działki. Procedura się toczy.  

 

Jan Szwedo – Ja mam taki wniosek. W Świdnicy Polskiej znajduje się budynek, który jest 

po części, z tego co wiem, po części własnością Skarbu Państwa. On jest w przeważającej 

części niezamieszkały. Na nim znajduje się gniazdo niezamieszkałe bocianie. Ten budynek 

wygląda upiornie. Jest duże ryzyko, że to gniazdo spadnie na drogę wojewódzką. Ja bym 

prosił o ustalenie właściciela i zobowiązanie go do zabezpieczenia i może przywrócenie 

jakiejś estetyki, bo naprawdę Świdnica Polska wypiękniała, a to jedno miejsce starszy.  

 

Ryszard Pisarek – Mam takie zapytanie, ponieważ ten temat wałkujemy panie wójcie. 

Trochę mnie to martwi, że na terenie naszej gminy Kostomłoty mamy wielkiego 

przyjaciela. Nazywa się ten przyjaciel Bisek. Ja pamiętam czasy, gdzie tu działał na 

terenie Kostomłot, nawet asfaltował drogi. My szukamy wykonawców. Czy nie należałoby 

taką rozmowę przeprowadzić na terenie naszego urzędu, czy nie wykonałby tej 

przebudowy drogi w Osieku, Ramułtowice. Czy są jakieś powody, bo jeżeli nie mamy już 

wykonawcy, to niestety musimy się zwracać do przedsiębiorcy na terenie gminy 

Kostomłoty. Ja znam tego pana, bo akurat on realizuje dosyć duże roboty na terenie 

gminy Miękinia i troszeczkę jest mi smutno, że na terenie gminy Miękina wykonuje się 

roboty, a tutaj u nas mamy środki może troszeczkę zaniżone i on tutaj nie startuje. Ja 

myślę, że pan wójt sobie poradzi. Jak nie, to ja pomogę wójtowi. Spotkamy się z panem 

Biskiem, porozmawiamy na temat strategii naszych dróg, które są do wykonania. 

Następny temat. Panie wójcie, czy pan się zastanawiał z panem skarbnikiem szczególnie, 

bo pan też jest w branży finansowej dosyć mocny. Czy nie ma u nas oferentów, którzy 

chcieliby wykonywać te roboty. Ja nie chciałbym się ….. , bo wiem, że nie od tego jest 

pan wójt. Ma pan służby. Ja jestem wykonawcą, ja pracuję na budowach i też 

kalkulujemy różne budowy, czy warto wchodzić, czy nie warto, czy warto startować. Czy 

czasami nasze kosztorysy inwestorskie, bo każdy inwestor, który ogłasza przetarg ma 

swój kosztorys inwestorski dla siebie i wtedy ma zaksięgowane środki z kosztorysu 

inwestorskiego w naszym budżecie, gdzie my go uchwalamy. Należałoby panie wójcie 

zobaczyć, jak ten kosztorys inwestorski jest opracowany. Może on zaniża, dlatego nie 

mamy tutaj. Nikogo nie chcę tu obrażać. Jeżeli pan wójt nie może znaleźć wykonawcy do 

szatni w SP Kostomłoty to dla mnie to jest dziwne. Przecież mamy nieduże firmy 

budowlane. Ja nie chciałbym kogoś pouczać, tylko chciałbym sprawdzić, czy troszeczkę 

nie zaniżamy tych kosztorysów inwestorskich.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Kosztorysów inwestorskich się nie zaniża, bo to działa w 

pewien sposób szablonowo. W sumie to nie te czasy. Kiedyś liczyliśmy na komputerkach, 

robiliśmy kosztorysy (też robiłem kiedyś), a w tej chwili praktycznie wszystko maszyna 

liczy, czyli komputer. Dane się wprowadza itd., i to jest według pewnych norm. Tutaj nie 

chodzi o kosztorysy, tutaj chodzi o to szanowni państwo, że w ogóle nikt się nie zgłasza. 

O to chodzi. Jakby ktoś się zgłaszał i mamy np. kosztorys na coś 100 tys. I w jednym 

przypadku, tylko na drogę wewnętrzną w Kostomłotach zgłosił się. Mieliśmy tam 115 tys., 

a on chciał 175, no to nie mogliśmy. A tak to nikt się nie zgłasza.  Bo rozumiem, że ktoś 

zgłasza i mamy drogę dajmy na to za 320 tys., a on proponuje 380, ale nikt się nie 

zgłasza. My dzwonimy do firm jak ogłaszamy przetargi. Moi pracownicy dzwonią. 

Posiłkują się powiatem, jeśli chodzi o drogi, jakie mają namiary itd. Po prostu 

informujemy firmę, że na BIP-ie jest ogłoszony przetarg, a jak mniejsza inwestycja, czy 

jest ogłoszone zapytanie. My informujemy. Natomiast, jeśli chodzi o firmy, jak tu pan 
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radny zaproponował, sprawa Biska, rozmawiać itd., żeby to wykonał. My tego nie 

możemy robić. My możemy tylko informować, że mamy do wykonania taki i taki zakres 

prac. Natomiast, wiecie państwo, to jest delikatna sprawa. Pewnych rzeczy nie powinno 

się robić. Co innego jest informować firmy, że ogłosiliśmy, i każdy sobie wchodzi na 

stronę i czyta, co ogłosiliśmy. Sprawdzamy, ile na stronie było wejść, ile było 

zainteresowań na BIP tą inwestycją. Natomiast ja jestem bardzo ostrożny. Szanowni 

państwo, jak byłem starostą to nie byłem nawet, jak wykonawca po podpisaniu już 

protokołu końcowego zapraszał na obiad, to nawet nie poszedłem na obiad, żeby mi ktoś 

nie zarzucił; wysłałem swojego z-cę.   

 

Marian Fita – Panie wójcie na początek chciałem się odnieść do odpowiedzi na wniosek, 

który złożyłem. Zresztą jeden poszedł do pana przewodniczącego Komisji Prawa i 

Porządku (radny odczytał otrzymaną odpowiedź na wniosek - dotyczyła zakładu 

kamieniarskiego). Proszę państwa, działanie moje w tym wniosku było na apel ludzi, 

którzy mają tam firmy. Którzy też przyjeżdżają dużymi samochodami niejednokrotnie i 

nie mogą dojechać. Wiezie tir duży farby, nie może wjechać na teren zakładu. A tu 

otrzymuje kamieniarz odpowiedź, że pan Marian Fita składa wniosek. Panie wójcie, to jest 

zajęcie pasa drogowego. Ja nie muszę mówić, co się wiąże z tym, jeżeli pas drogowy jest 

zajęty, który jest własnością gminy. To jest jedno. I to proszę potraktować. Nie będę z 

nazwisk wymieniał przedsiębiorców, którzy tam pracują, i którzy dzwonili kilkakrotnie, 

żeby się zająć. Sprawdziłem kilkakrotnie, jest to samowola. Pas drogowy ma być wolny, 

dostępny dla wszystkich, tym bardziej, że jest to własność gminy i podlega opłatom 

zajęcie. To jest sprawa jedna. Sprawa druga panie wójcie. Zwrócili się do mnie 

mieszkańcy, którzy chcą budować. Mówiłem to zresztą komisji podczas objazdu - 

biurowiec między cmentarzem, a firmą pana wójta. No i pan wójt owszem tak, tylko że 

oni muszą za własne pieniądze wybudować i przekazać sieć w zasoby gospodarki 

komunalnej. Mówią, że mogą wybudować, tylko czy pan wójt im za to zapłaci. I tu mam 

w związku z tym pytanie, szkoda że nie ma radnego Wichy, bo o ile wiem, rok czy dwa 

lata temu został wybudowany odcinek do posesji pana Wichy młodego. Panie wójcie mam 

pytanie, czy została ta sieć przekazana w zasób ZGK. Chciałbym to wiedzieć, bo pan 

powiedział po komisji, tu potwierdzi przewodniczący, że zapłacił za to 36 tys. Ale panie 

wójcie, o ile wiem, jak nie przekazał tego, to może żądać zwrotu później za 

sfinansowanie. I sprawa następna. Myślałem, że tu ruszy sprawy przewodniczący, 

przewodniczący Komisji Rolnej. Przejechaliśmy się teraz od tej nieszczęsnej Osieczyny. 

Nie będę mówił o tym, bo poszły głosy, że zapętlenia mogą być w przyszłości, że różnego 

typu połączenia, żeby woda krążyła. Wydaje mi się panie wójcie, ja się nie znam, i 

zawsze to mówię, jak się nie znam, że woda może krążyć tylko na głównej linii. Jeżeli od 

Wichrowa idzie 160 woda, to tu się może zapętlić w okolicach ul. Sportowej, żeby ta 

woda krążyła całkowicie. To jest moje zdanie. Natomiast tu przejechaliśmy od Osieczyny 

do Kostomłotów. Chciałem wskazać drogę, za którą gmina zapłaciła właścicielom blisko 

100 tys. zł. Nie ma. Rośnie zboże. I tu chciałbym, żeby się odniósł pan wójt. W miejscu, 

gdzie jest, gmina zapłaciła bez mała 100 tys. zł za każdą z działek, rośnie zboże. I to jest 

też pas drogowy. Czy to jest geodezyjnie wytyczony, i czy to jest bezprawnie zajęty?  

Wszystko z mojej strony. 

 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi – na wniosek radnego. Piszemy do wszystkich 

instytucji na wniosek radnego, do powiatu piszemy itd. Tylko jest dziwne, że do pana 

radnego wszyscy dzwonili, a do gminy ani jednego telefonu nie było odnośnie usunięcia. 

Dziwne jest, ale to inna sprawa. Czy Leszek Wicha przekazał sieć? Proszę z nim 

rozmawiać. Mnie to nie interesuje. Jeśli chodzi o Osieczynę. Powiedziałem tutaj dobrze i 

jestem wdzięczny panu radnemu Pisarkowi za to, że nie dziewięćdziesiątka czy setka, że 

ma być pięćdziesiątka.  I tą pięćdziesiątkę będziemy montować. Natomiast, jeśli chodzi o 

dofinansowanie podłączenia wody i kanalizacji. Proszę państwa, ja nie widzę problemu. 

My możemy płacić i 100%. Ok. 20 budynków się buduje na terenie, liczmy to około 10-20 

tys. Mamy w tym roku w budżecie na podłączenia, w ogóle zwrotu za materiały 40 tys. W 

przyszłym roku, jak będzie w budżecie 400 czy 500, czy 1 mln zł, będziemy dawać, 
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będziemy  w 100% dawać.  Tylko z drugiej strony moglibyśmy zrobić, ale jest następne 

niebezpieczeństwo. Jeżeli ja inwestora się pytam, ile będzie zatrudniał osób, jaki będzie 

pobór wody? Dwie osoby. Jeżeli gmina ma wykonać rurociąg i zapłacić 40 tys. to proszę 

sobie wyliczyć – 2 m wody, 2 m ścieków – ile trzeba 50,100 lat, żeby był zwrot? Jest 

nieuzasadnione ekonomicznie. I ustawa mówi, jeżeli gdzieś jest nieuzasadnione 

ekonomicznie, gmina nie może ponosić kosztów. To jest po prostu karalne. 

 

Janina Gawlik – Panie wójcie dziękuję panu za te słowa, więc pytam się, po co my robimy 

wodociąg dla Osieczyny? Pan sam mówił, że ustawa mówi, że jest nieuzasadnione.  Czy 

nie powinniśmy ….. Nie, to jest ważne, dlatego że. Po co budujemy? Ja myślę, że ludzie 

sami sobie odpowiedzą, po co budujemy to przyłącze. Natomiast ja mam wniosek. W 

związku z tym, że mamy drogę równoległą do głównej przez Piotrowice. Zaczynają się 

tam ludzie budować. Mam prośbę, żeby też znaleźć ze dwie, trzy platformy, wykorytować 

to i kamienia, żeby tą drogę tam utwardzić. Jest to jednak droga dojazdowa i mieszkańcy 

z niej korzystają. Warto byłoby się zainteresować tą drogą. To jest pierwsze. Drugi 

wniosek składam, żeby pan wójt zwrócił się do Agencji Nieruchomości z zapytaniem, co 

planują, jeżeli chodzi o budynki. Tam wycinają belki. Szkoda tych budynków. Są to 

zabytkowe budynki. Być może pana wójta wysłuchają i powiedzą, jaki mają zamiar w 

stosunku do tego PGR-u. Trzeci wniosek. Dzisiaj weszłam  z radnym Waldkiem w spór. 

Proszę na piśmie, żeby ZGK odpowiedział, co jest przyczyną smrodu przy posesji pana 

Gromali przy sklepie. Na piśmie. Przeszłam już od a do z ten skrót i wiem, że to jest 

ciśnieniowe z Siemidrożyc. Być może pan radny ma rację. Chciałabym otrzymać tą 

odpowiedź, co jest przyczyną smrodu ze studzienek.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Czy jest zasadne budować na Osieczynę? Ja zadam pani 

poprzedniej kadencji przewodniczącej rady pytanie, czy było ekonomicznie uzasadnione 

ileś kilometrów do Pustynki, gdzie jest fizycznie 2 osoby podłączone. Nie, dwie tylko 

osoby korzysta.  

 

Marian Fita - Wchodzimy w polemikę panie wójcie, bo tu można powiedzieć, ilu jest 

właścicieli w tej Osieczynie. Ilu Osieczyna ma właścicieli? Chodzi mi o lokatorów. Ilu jest, 

które mają własne budynki, a ilu jest lokatorami? Ale nie o tym. Ja odnośnie wody do 

tego cmentarza dla tej firmy, która chce budować. W tej chwili cmentarz Kostomłoty, te 

kilkaset, może i tysiąc dusz jest na łasce pana przedsiębiorstwa. W jednej chwili pan 

zamknie i nie ma wody.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jak mogę rurociąg główny zamknąć.  

 

Marian Fita - Panie wójcie, nie główny, tylko z pana portierni czy czegoś tam podłączony. 

Sam to robiłem przed laty i nie dyskutujmy. Taka jest prawda. To było w związku z tym, 

że pan wyraził zgodę i jest to położone. Natomiast nie odpowiedział mi pan na ostatnie 

pytanie. Jak wygląda sprawa działek, które zostały wykupione pod pas drogowy?  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o drogi wykupione pod pas drogowy. Nie 

widzę problemu. Trzeba w środkach bieżących na wydatkowanie, trzeba będzie utrzymać 

te pasy, trzeba będzie kosić przynajmniej trzy razy w roku, żeby się nie roznosiły 

chwasty. Gmina  z tego powodu będzie ponosiła koszty. Taka sama sytuacja jest np. jeżeli 

chodzi o Wichrów. Tak samo jest tam droga wytyczona i straty itd. Praktycznie nie 

unormowane są sprawy własnościowe, bo Wichrów ciągle się jeszcze odwołuje itd. Powiat 

ma procedury i to długo trwa. Zresztą chyba jak to wszystko. Mnie jako wójtowi w 

zasadzie to nie przeszkadza, ponieważ dodatkowe koszty trzeba byłoby ponosić. 

Natomiast, jeżeli rada uważa, że trzeba grodzić. Może rada uchwali, że tam trzeba drogę. 

Zrobimy. Opowiada się rzeczy, no wiecie państwo. Słuchajcie państwo. Mam taką samą 

sytuację. Dzwoni do mnie ktoś z Godkowa, na jakiej podstawie Pokora kosi boisko. Ile on 

płaci do gminy za to, że kosi? Ile takich miejscowości. Ja się cieszę, że ktoś skosi, że 

dzieci będą mogły biegać. Czy w Paździornie, nikt się nie pyta, czy kosi ten. Nie ma 

dzieci. Boisko trzeba utrzymać. Przynajmniej dwa razy to skosić, niech tam pobiegają od 
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czasu do czasu. Są pewne rzeczy. Nie możemy uszczegółowić pewne rzeczy i kropkę nad 

„i” stawiać. Pewne rzeczy same się załatwiają. Proszę państwa, chciałem państwu 

powiedzieć, że ja nie jestem właścicielem, co były wykupione drogi. Proszę do mnie nie 

kierować tych pytań, ponieważ tutaj ktoś pomyśli, że Wicha dostał pieniądze za drogę i 

Wicha użytkuje. Nie użytkuję tego, bo to nie jest moje pole.   

   

Marian Fita – Panie wójcie nie trzeba opowiadać bzdur, że trzeba będzie kosić, trzeba 

robić, wszystko utrzymać, pas drogowy. Może wystarczy po prostu wydzierżawić ten pas i 

obsiewać dalej.  

 

Janina Gawlik - ……………………to jest hektar pola. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani radna. Przepraszam, robi się 

pyskówka. Proszę panią, dorzuca pani ognia do pieca, po to, żeby podgrzać. Radny 

Pisarek zgłosił się wcześniej.  

 

Ryszard Pisarek – Chciałbym serdecznie podziękować sołtysom takiej miejscowości. Ja 

odczytam, bo Komisja Prawa i Porządku to nie tylko taka, że tutaj patrzy w Kostomłotach 

na wszystkich, ale ta komisja będzie wyjeżdżała w teren. Chciałbym tutaj podziękować 

sołtysom. Państwo jesteście tutaj może nie doceniani przez niektóre osoby. Ramułtowice, 

Budziszów. Budziszów mi się bardzo podoba i tutaj na ręce pani sołtys serdecznie 

dziękuję za porządek. Ja wiem, dlaczego pani robi porządek, bo jest 800-lecie 

Budziszowa. Czytałem, że w 1217 r. powstały na terenie gminy takie miejscowości jak 

Budziszów i Piersno. I te miejscowości obchodzą w tym roku 800-lecie. Dziękuję za 

porządek, bo ja jestem uczulony na brud. Przejeżdżaliśmy przez takie miejscowości. 

Byłem u pana sołtysa w Sikorzycach i oniemiałem, że gdzieś jestem w jakiejś wsi 

zabytkowej. Piękne otoczenie, rezydencja i park. Przejeżdżałem przez Szymanowice, 

Piotrowice. Widzimy, że te miejscowości są zadbane dzięki państwu, dzięki sołtysom tych 

miejscowości.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny dziękuję; to nie ten punkt. 

 

Janina Gawlik - W związku  z tym, że zostałam praktycznie wywołana. W tamtej kadencji 

wykupiliśmy drogi w tamtym terenie o pow. 1 ha. Były wbite paliki, były wytyczone drogi. 

Panie wójcie, to nie jest przytyk do pana, bo akurat nie pan użytkuje, ale pan jest tutaj 

gospodarzem. To jest mienie gminne. Być może warto podpisać umowę dzierżawy, czy 

wpłacić coś nawet, wyegzekwować za bezumowne dzierżawienie, bo nie ma tutaj rolnika, 

czy osoby, który za darmo coś użytkuje. My nie mówimy o dodatkowych kosztach 

wykaszania. My mówimy, że pan zbiera plony z naszego 1 ha dróg. Wydaje mi się, że 

powinno być to hektar zajęcia pasa drogowego stąd ….To nie są małe pieniądze. Panie 

wójcie naprawdę myślę, że na następnej sesji to będzie wyjaśnione i pieniążki do gminy 

na konto wpłyną.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – To jest trochę bicie piany. Pani radna wie dokładanie, że 

drogi nie można wydzierżawić. Nie ma ustawy, że drogę można dzierżawić. Nie istnieje 

coś takiego. Pani opowiada bajki. Jeśli chodzi o sieć. Sieć wody panie radny Fita 

doprowadza się nie do właścicieli budynków tylko do mieszkańców. Nieważne, czy jest 

właściciel, czy jest zameldowany, czy zamieszkuje, wodę się doprowadza. I nie jest 

prawdą, bo jak byśmy ten system stosowali to na etapie, jeżeli ktoś jeszcze jest 

niezameldowany i nie jest właścicielem, czy coś w tym rodzaju ……. Mieszkańcy. Mamy 

zabezpieczyć mieszkańców.  

 

Marian Fita - Do granicy działki. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Do jakiej granicy? Do budynków. Słuchajcie, jak wam 

chodzi o tą Osieczynę. Słuchajcie. Jeżeli tak. My wiemy, co było  z Osieczyną. Szczury w 

wodzie, pompowań ile, studnia na 20-25 m głębokości, wiaderkami wodę, mieszka 32 
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osoby. Widzę, że niektórych radnych kole w oczy, żeby te 32 osoby w tym XXI wieku 

dalej nie mieli wody. Dalej nie mieli wody. To jest główne zadanie. Przepraszam bardzo, 

czy to nie są kpiny w tych czasach?  I dyskusja jest, gdzie 32 osoby mieszka, żeby wody 

nie mieli. 

 

Iwo Iwaszków - Szanowni zebrani ja naprawdę cieszę się, że dyskutujemy o tej sprawie. 

Ja osobiście bardzo się cieszę, że ta woda będzie doprowadzona, ponieważ temat znam. 

Będąc jeszcze kuratorem sądowym społecznym jeździłem tam do tych rodzin. Zawsze 

podnosiłem temat, nie mają bieżącej wody, ze studni muszą czerpać tą wodę, tam jest 

zanieczyszczenie itd. Ja się cieszę, że w końcu ci ludzie będą mieli wodę. Nie dyskutujmy 

na ten temat. Obowiązkiem gminy jest doprowadzić wodę do mieszkańca i tyle. Oni się 

naprawdę będą cieszyć jak dzieci. Nie zabierajmy im tego.  

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Ja chciałam do tego wcześniej, co pan wójt mówił, ale 

myślę, że nie ja jestem jakby uczestnikiem tej dyskusji, ale myślę, że ci radni, którzy 

mówią o tej wodzie to absolutnie nie mówią o tym, żeby tym mieszkańcom nie 

doprowadzić wody, tylko w jaki sposób to prawnie ma funkcjonować. A propos właśnie 

tego, co powiedział pan wójt. Doprowadza się do mieszkańcowi, który ma tytuł prawny do 

danego obszaru. I to jest albo własność, a nie do mieszkańca w sensie takim, nie wiem, 

czy ktoś mieszka dziś, jutro nie mieszka. To jeżeli sprzeda tą posiadłość i już nie będzie 

właścicielem, to wiadomo nie ma tytułu prawnego. A poza tym każdy, kto robił inwestycję 

do swojego domu, to jest tak, że doprowadzony jest do granic działki, a od granic działki 

do swojego domu tak, żeby móc to użytkować zawsze na koszt inwestora.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałem przypomnieć szanownej radnej, że tam jest 

przysiółek i się nazywa Osieczyna, i doprowadzenie wody do przysiółka, gdzie są budynki. 

Przysiółek, to jak pani dobrze wie pani radna, to muszą być budynki. Jest do przysiółka 

doprowadzenie wody.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani radna ja myślę, jestem 

przekonany, że przy realizacji tej inwestycji zostaną zachowane przepisy prawa i nie 

przekroczone panie wójcie. 

 

Józef Lech - Na drodze powiatowej z Siemidrożyc do Czechowa jest przepust, tylko że, 

zanim tam wjedziemy na ten przepust i zjedziemy, to nie da rady już osobnym autem 

przejechać. Niestety zarosło. Prosiłem poza sesją, żeby coś z tym zrobić. Czy ja mam 

osobiście te krzaki wycinać? To jest droga powiatowa. Ja myślę, że chociaż, żeby auto 

osobowe przejechało. Już nie mówię, że jadę ze sprzętem i nie ma opcji przejechać. Może 

ktoś pojedzie sprawdzi jak to wygląda. To nie może tak być.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To jest przepust na drodze gminnej, czy 

powiatowej? 

 

Józef Lech - Powiatowej. Z Siemidrożyc na Wilków. Proszę to sprawdzić. 

 

Marek Pomykała - Ja mam prośbę do radnego powiatowego. Prosiłbym o koszenie 

naszych rowów w całej gminie, nie tylko w kierunku od Ciechowa do Środy Śląskiej. 

Jeżdżę teraz często, bo spraw jest trochę więcej. Jadę wczoraj, kosi trawę ze Środy w 

kierunku Cesarzowic. Co? Nie ma co kosić. Jedzie jedną kosiarką i kosi, a u nas było 

koszone wczesną wiosną raz i teraz wszystko zarosło. Przejechali tylko troszeczkę i jest 

zarośnięte. Nic nie widać wkoło. Czy jadę na Osiek, czy jadę na Gościsław, czy w drugą 

stronę, wszędzie jest zarośnięte. Jadę wczoraj i już myślę, …….. Nie ma co kosić, kosiarka 

kosi. Wszędzie zarośnięte. Żeby radny zwrócił uwagę, niech jedzie na inne wioski.  

 

Marian Fita - Nie chcę polemizować, ja tylko sprostuję jedno. Komisja i radni są za 

budową wodociągu do Osieczyny. Nie że, pan mówi, że robimy, żeby nie wybudować. Są, 

tylko przekrojem wskazanym jaki jest potrzebny.  
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pan wójt odpowiedział.  

 

Marian Fita - Radny mógł powiedzieć Pomykała, że jak jechaliśmy, wizytowaliśmy naszą 

gminę to przejechaliśmy drogą do Kątów. Cudownie. Trawa malutka. Wjeżdżamy na 

gminę Kostomłoty nie widać. Strasznie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wniosek będzie przekazany. Zamykam 

pkt 17 wnioski i zapytania.  

 

Ad. 19. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Mam dwie informacje. Dostaliście 

państwo radni i sołtysi zaproszenia na Dożynki Gminne 26.08.17r. Druga informacja - 

następna sesja na początku września, chyba że będzie potrzeba sesji nadzwyczajnej. 

Wówczas na wniosek pana wójta taką będę zwoływał. Nie widzę chętnych, do zabrania 

głosu, zamykam ten punkt obrad. 

 

Ad. 20. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję bardzo. Zamykam sesję. 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 

Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.35 

 

 

 

Załącznik do protokołu 

 
S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                          

XXXIX sesji w dniu 30 maja 2017 r.  

 

 

1. Uchwała Nr XXXIX/229/17 w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Kostomłoty za 2016 r. 

Rada Gminy zatwierdziła sprawozdanie jednogłośnie. 

 

2. Uchwała Nr XXXIX/230/17 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Kostomłoty absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 r. 

Rada Gminy udzieliła Wójtowi Gminy absolutorium jednogłośnie. 

 

3. Uchwała Nr XXXIX/231/17 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty 

na 2017 rok. 

Dochody budżetu gminy – 26.645.298,27 zł 

Wydatki budżetu gminy – 28.562.808,76 zł. 

 

4. Uchwała Nr XXXIX/232/17 w sprawie zasad ustalania i przekazywania z 

budżetu gminy środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od 

towarów i usług związanego z zakładem budżetowym. 

Rada Gminy ustaliła zasady, które będą obowiązywać od dnia podjęcia uchwały. 

 

5. Uchwała Nr XXXIX/233/17 w sprawie wyrażenia woli przekształcenia 

komunalnego zakładu budżetowego „Zakład Gospodarki Komunalnej” w 

Kostomłotach w jednoosobową spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Uchwała rozpocznie proces procedowania nad powołaniem spółki z o.o. z wyłącznym 

udziałem Gminy Kostomłoty. 
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6. Uchwała Nr XXXIX/234/17 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla istniejących cmentarzy położonych 

w obrębach Jakubkowice i Samborz wraz z sąsiadującymi obszarami. 

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. 

 

7. Uchwała Nr XXXIX/235/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Kostomłoty, dla terenu położonego w obrębie Chmielów, w granicach wsi 

Lisowice. 

Niniejsza zmiana polega na możliwości dopuszczenia na przedmiotowym terenie 

realizacji zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej oraz zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej w układzie wolnostojącym, bliźniaczym i szeregowym. 

 

8. Uchwała Nr XXXIX/236/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

w obrębie wsi Wilków Średzki części działki nr 18 o pow. 0,75 ha. 

 

Trwa procedura zawierania umowy. 

 

9. Uchwała Nr XXXIX/237/17 w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

w obrębie wsi Szymanowice o  pow. 0,53 ha oznaczoną numerem działki 

59/2. 

Trwa procedura zawierania umowy. 

 

10.  Uchwała Nr XXXIX/238/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

w obrębie wsi Kostomłoty całej działki nr 350/1, części działki nr 350/4 

oraz część działki nr 350/3 o łącznej pow. 0.17 ha. 

Trwa procedura zawierania umowy. 

 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz do RIO we Wrocławiu (poz.1-4). 

 

 

 


